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Temat: Petycja W spr. wycinki drzew wraz z zalacznikami 
Do: 
Prezydent M. Lodzi 
Pani Hanna Zdanowska 

Komisja Ochrony Srodowiska Rady Miejskiej lodzi 

Apelujemy do p. Prezydent oraz Rady lY1iasta todzi 0 niezwloczne podjecie dzlatan zapobiegajqcych
 
masowej wycince
 
drzew w todzi. Oczekujemy, ze plan dalszych prac rewitalizacyjno - modernizacyjnych miasta
 
zostanie uzupelnionv
 
zaleceniami dotyczqcymi zachowania istniejqcych drzew w projektach przebudowy kolejnych
 
obszarow todzi.
 

Wiele miast na swiecie wprowadza przepisy nakazujqce ochrone zieleni przy wszelkich inwestycjach.
 
o potrzebie
 
ustanowienia takich przeplsow dla m. todzi swladczv np. fakt ii tylko w kwietniu 2016 r. Prezydent
 
Miasta todzi wydala
 
na wniosek Wydz. Ochrony Srodowlska 93 decvzje zezwalajqce na wvcinke 1582 drzew ( w tym 521
 
drzew z ul. .
 
Niciarnianej) . Tylko 8 z wydanych decyzji zawieralo nakaz dokonania nasadzeri w miejsce usunietvch
 
drzew (dane wg .
 
BIP Urzedu M. todzi). Warto zauwazvc, ze decyzje wydane zostaly od 1 do 30 kwietnia, tzn. w
 
okresie
 
rekomendowanego wstrzymania wycinek ze wzqledu na gniazdowania ptakow.
 

W ciqgu ostatnich miesiecv w ramach rewitalizacji i modemizacji miasta wvcleto w todzi znaczaca
 
liczbe dojrzalych
 
drzew, miejscami zastepujac je rnlodvrnl sadzonkami. Nasadzenia nie rekompensujq braku starych
 
drzew, tym bardziej,
 
ze wiele z tych sadzonek to okazy niskopienne, ktore nigdy nie zaistniejq na ulicach jako
 
pefnowartosctowe drzewa.
 
Ponadto nasadzenia nie zapewniajq roznorodnoscl : sadzone sa glownie klony, brak natomiast
 
typowych polskich," , ..
 
ozdobnych drzew (np. kasztanowce, lipy , jarzeblny),
 

Dzieje sle tak wbrew rekomendacjom dotyczqcym ochrony zieleni miejskiej zapisanym w Uchwale Nr
 
LV/11s1/13 Rady
 
l"1iejskiej w Lodzi z dn. 16 stycznia 2013 r. oraz Programie ochrony srodowlska dla miasta todzi na
 
lata 2011 - 2014 z
 
perspektywq na lata 2015 - 2018, przyjetyrn uchwata Nr XI/139/11 Rady Miejskiej'w todzi z dn. 30
 
marca 2011 r.
 

W Program ie ochrony srodowlska dla miasta todzi na lata 2011 - 2014 z perspektywq na lata 2015 

2018 zapisano
 
jako Priorytet III Ochrone przyrody i rozbudowe terenow zieleni miejskiej. Stwierdzono, ze: " ...
 
pozostalosd przyrody
 
naturalnej na terenie todzi wymagajq skutecznej ochrony przed zniszczeniem. Czynnikiem
 
szczeqolnie niszczqcym jest .
 
chaotvczna zabudowa prowadzona bez miejscowych planow zagospodarowania przestrzennego,
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kreowana przez
 
inwestor6w w oparciu 0 indywidualne decyzje 0 warunkach zabudowy". W Proqrarnle podkreslono
 
rowniez koniecznosc
 
poprawiania swladornosci ekologicznej spoleczenstwa oraz prowadzenia konsultacji spolecznvch .
 
Niestety, postulaty te
 
nie sa w zadnvrn stopniu realizowane.
 

W Programie zapisano tez: .Kontvnuowanv bedzie r6wniei program ochrony kasztanowc6w, kt6ry
 
wraz z pleleqnacja i
 
leczeniem starodrzewia jest realizowany przez Miasto od kilku lat. w ramach corocznie
 
przyznawanych srodkow
 
budietowych". Srodki te sa marnowane, bo obecnie pod pllarni pada starodrzew, w tvrn czesto
 
kasztanowce, bez
 
rekompensujqcych nasadzeri.
 

W dokumentach powvzszvch okreslono dzialania na rzecz optymalizacji zarzqdzania zieleniq rniejska,
 
m.in .:
 
- opracowanie standard6w utrzymania i pieleqnac]! teren6w zieleni, w zaleznoscl od ieh rodzaju,
 
- przygotowanie pelnej inwentaryzaeji i waloryzaeji przyrodniezej Miasta, ze szczeg61nym
 
uwzqlednleniem
 
inwentaryzaeji drzew i krzew6w w pasach przyulieznych.
 

Zalecenia powvzsze nie sa w zeden spos6b uwzqlednlane w pracach modernizacji centrum miasta, a
 
masowe wycinki
 
ostatnieh mleslecv oznaczajapraktvcznle pozbawienie centrum miasta zieleni i starodrzewu. W
 
Programie przvjeto
 
160% jako wskaznlk liczby nasadzen w stosunku do liczby wvcletvch drzew w pasach drogowych,
 
pozwalajqcy .
 
zachowac korzystny wplvw zieleni na stan powietrza i dobrostan rnieszkancow, Tymczasem decyzje 0
 

wycinee drzew
 
podejmowane sa w spos6b chaotyczny, w wielu wypadkach bez konsultaeji z Wydz. Ochr.
 
Srodowiska, np. na
 
podstawie plan6w przebudowy jezdni (Zarzad Droql Transportu), badz nazlecenle urzedow (np.
 
todzki Wojew6dzki
 
Konserwator Zabytk6w). Firmy dokonujace wycinek, nauczone doswladczentami protest6w
 
mieszkaric6w, wykonujq
 
wycinki w ekspresowym tempie i w godzinach .bezptecznvch", uniernozllwlajac jakqkolwiek
 
weryflkacje i dvskusje
 
(przvklad: ostatnia wyeinka roslvch kasztanowc6w u zbiegu AI. PHsudskiego i AI. Kosciuszki).
 

Tna rowniez prywatne osoby i firmy, z latwoscta uzyskujqc formalnq zqode urzedow. Gdyby istnlal
 
plan utrzymania
 
zieleni miejskiej i koncepcja urbanistyczna uwzclednlajaca zielen juz lstniejaca i zasady jej
 
zachowania, inwestorzy
 
musieliby dolozvc starari aby sie do niej dostosowac i przynajmniej czesc zieleni rnozna by ocallc.
 

Na usuwaniu dojrzalvch drzew cierpi estetyka miasta, a rownlez pogarszajq sie warunki zdrowotne
 
iycia w rniescie.
 
Patyczki nasadzane w miejsee starych drzew, jesli w og61e si~ przvjma, stana sle drzewami za
 
dzlesletkl lat. Nowe
 
sadzonki wyglqdajq zalosnle, wtopione w betonowe p~yty chodnik6w, bez skrawka trawnika.
 
Skupienie sie wladz
 
miasta .na modernizacji infrastruktury komunikacyjnej i rewitalizacji nleruchornosci, bez uwzqlednienia
 
w projekeie
 
istniejqeej zieleni, doprowadzido utworzenia rnoze nowoezesnego, ale betonowego miasta. W takim
 
mlesde bardzo
 
wielu mleszkaricow nie chee zye.
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Wnioskujemy 0 program zachowania starodrzewu oraz nasadzen w miejsce wvcletvch drzew i
 
krzew6w przyulicznych,
 
rekompensujqcych straty w zieleni miejskiej todzi, w dalszych pracach rewitalizacyjnych miasta.
 

Kopia Iistu zostala umieszczona w serwisie petycje.pl i wvslana do prasy 16dzkiej .
 

Zalaczarnv do nino petvc] zdjecta oraz opis niektorvch budzacvch watpliwosc przypadk6w (zdjecia w
 
zalqcznikach
 
wyslane w osobnej poczcie).
 

Nizej podplsanv/a: 

~ 



Zalaczniki do petycj j w spr. wy cinki drzew w Lodzi 

- Wycinka szpaleru kasztanowc6w na ul. Inflanckiej . Pas zieleni dzielacy jezdnie pozostal bez zmiany, 
dlaczego wiec trzeba byto zdrowe piekne kasztany zastapic niezbyt licznymi sadzonkami? Budzi 
watpliwosci informacja, ze w miejsce wycietych drzew posadzono 260 nowych i 3300 krzew6w (zdj .I) . 
A koszty wycinki i karczowania oraz nasadzen mlodych sadzonek sa na pewno duzo wyzsze niz koszty 
zabieg6w konserwacyjnych doroslych drzew. 

•	 Wycinka drzew przy ul. Niciamianej. Czy rzeczywiscie bliska lokalizacja stadionu zastapi mieszkancorn 
komfort zycia w tym osiedlu? Postawienie mieszkancow wobec fakt6w dokonanych, przedstawienie im 
nieprawdziwych informacji 0 zakresie wycinek byto szeroko opisywane w prasie i oprotestowane przez 
mieszkancow, kt6rzy i tak zostali ostatecznie zmuszeni do kompromisu. Ograniczenie wycinki 
planowanych 400 do 280 drzew oznacza, ze mozna byto takiego rozwiazania szukac w fazie planowania 
tej inwestycji (UWAGA: 29 kwietnia 2016 r. Prezydent m. Lodzi podpisala decyzje 0 wycince 521 drzew 
przy ul. Niciamianej). 

- Wedlug informacji WOSiR w spr. wycinki 174 drzew kolidujacych z budowa skrzyzowania 
dwupoziomowego ul. Niciamianej z linia kolejowa, wniosek nie zostal przez PKP PLK SA uzupelniony 
zgodnie z wezwaniem WOSiR i wobec tego pozos tat bez rozpatrzenia. Niemniej , jak sie zdaje, budowa 
postepuje, Widac wszyscy zainteresowani (poza mieszkancami) wiedza, ze i wnioski, i decyzje, to zbedna 
formalnosc . 

- Wycinka grupy topoli przy wpisanej do rejestru zabytk6w dzialce ul. Mickiewicza IS. Decyzje podjal 
samodzielnie Wojew6dzki Urzad Ochrony Zabytk6w. Z dokument6w stanowiacych jej podstawe wynika 
iz wycinka byla konieczna ze wzgledu na zly stan drzew. Zdjecia wykonane bezposrednio po wycieciu 
drzew pokazuja calkowicie zdrowe drewno (zdj .2). Choc wg Wydz Ochrony Srodowiska zdjecia nie 
rnusza oddawac rzeczywistego stanu i drzewa mogly bye chore, to zwraca uwage fakt iz wycieto drzewa 
zaslaniajace fasade nieruchomosci wykorzystywan a jako tablica dla reklam oraz budy warzywniaka i 
drobnego handlu (zdj. 3), zas pozostawiono drzewo z tej samej grupy, ale rosnace po stronie Centralu, z 
fasada bez reklam (UWAGA: mamy nadzieje iz ta petycja nie bedzie pocahmkiern smierci dla 
pozostawionego drzewa). ZDiT wystepowal do Wojew6dzkiego Urzedu Ochrony Zabytk6w 0 zgode na 
usuniecie drzew z uwagi na realizacje przedsiewziecia .Rozbudowa i modemizacja trasy tramwajowej w 
relacji Wsch6d-Zach6d", podczas gdy drzewa rosly poza przebiegiem jezdni, trasy tramwajowej a nawet 
(w przypadku topoli) chodnika! Pytanie do Lodzkiego Wojew6dzkiego Konserwatora Zabytkow: czy 
teraz dzialka przy jednym z glownych skrzyzowan miasta, wpisana do rejestru zabytk6w, wyglada lepiej ? 

- Wycinka kasztanowca przed posesja ul. Mickiewicza 15, ostatniego drzewa oslaniajacego okna mieszkan 
od wielopasmowego, ruchliwego skrzyzowania. Decyzje 0 wycince wydal Lodzki Wojew6dzki 
Konserwator Zabytk6w. W to miejsce posadzono rachityczny klonik (zdjA.), umieszczony w zeliwnyrn 
obramowaniu. A przeciez mozna byto dojrzale drzewo pozostawic i otoczyc je murkiem, zabezpieczajac 
je przed parkujacymi wokol samochodami i pozwalajac ocieniac betonowe otoczenie. 

- Nieprofesjonalnie wykonane przyciecie kasztanowc6w przy uJ. Lipowej , wykonane na zlecenie dyrekcji 
Zespolu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkol w Lodzi przez "specjalis tyczn,!" firme EkoSystem. Jak 
wygladaja tak "odmtodzone" kasztanowce pokazuje zdj. 5. Wyraznie widac, ze dokonano wyciecia 
znacznie wiecej niz optymalne 15% objetosci korony drzew i mozna sie spodziewac, ze czesc tych drzew 
zginie w najblizszych latach. WOSiR nie widzi zadnego uchybienia w tak wykonanym cieciu, a kpina 
wydaje sie wyjasnienie, ze dokonano "utrzymania wczesniej formowanych ksztaltow koron drzew". 

-	 Kasztanowiec przy uJ. Kilinskiego 121. Pods tawa usuniecia drzew (czterech kasztanowc6w) byly przepisy 
o szczeg61nych zasadach realizacji inwestycji w zakresie dr6g publicznych. Jest to jeden z przypadk6w 
decyzji , kt6re jest najlatwiej podjac i zaslaniac sie przepisami, nie poszukujac rozwiazan altematywnych 
(np. system ochrony korzeni , zmiana profilu drogi). Decyzje podejmuje w takich przypadkach 
samodzielnie ZDiT, dla kt6rego drzewa sa przeszkoda, a nie wartoscia miasta. 

- Ostatnio wycieto piekne kasztanowce (zdj .6 - przed wycinka) na dzialce przeznaczonej pod budowe 
hotelu u zbiegu AI. Pilsudskiego i AI. Kosciuszki. Inwestor tak sie rozpedzil z wycinka, ze wycial rowniez 
kasztanowiec rosnacy poza dzialka, dla kt6rego zrobiony zostal w czasie niedawnego poszerzenia 
chodnika murek ogradzajacy (zdj .7). Czy widok na wiate nad petla przesiadkowa linii tramwajowych 
bedzie dla gosci hotelowych przyjemniejszy od widoku kwitnacych drzew ? 



Zdj. 1. UI. Inflancka 



Zdj. 2. Drewno z wycietych topoli 



Zdj. 3. Po wycieciu topoli przy Centralu 



Zdj . 4. Po wyc ieciu kasztana przy ul. Mickiewicza 15 



Zdj. 5. .Odmlodzony'' kasztanowiec przy Zespole Ekonomiczno-Administracyjnym Szkol 



Zdj .6. Kasztanowce przy AI. Pilsudskiego (jeszcze wiosna br.) 



Zdj. 7. Miejsce po kasztanowcu przy petli przesiadkowej AI. Pilsudskiego 
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